
 Protokół Nr 1/2024 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  

i Ochrony Środowiska  

z dnia 22 maja 2024 roku  

 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  

 

Pan Henryk Flis jako poprzedni Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska otworzył posiedzenie Komisji, które rozpoczęło się o godzinie 

16.00. Następnie powitał członków Komisji oraz gości uczestniczących w posiedzeniu 

Komisji. 

 

Stan 5/5 

 

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków Komisji: 

1. Pan Henryk Flis – Przewodniczący Komisji 

2. Pan Krzysztof Skórski – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Pan Stefan Stachula – Członek Komisji 

4. Pan Marek Kołtun  

5. Pan Mariusz Socha 

 

Protokołowała Dorota Huber 

 

Punkt 2.Ukonstytuowanie się Komisji. 

 
Pan Radny Henryk Flis poprosił o przedstawienie propozycji kandydatów do pełnienia 

funkcji Przewodniczącego Komisji. 

 

Pan Radny Marek Kołtun zaproponował kandydaturę Pana Radnego Henryka Flisa. 

 

Pan Radny Henryk Flis poinformował, że wyraża zgodę na kandydowanie. Zapytał, czy ktoś 

proponuje inne kandydatury. Wobec braku chętnych zapytał kto jest za wyborem jego 

kandydatury na Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

„za” głosowało – 4 radnych,  

„przeciw” – brak, 

„wstrzymało się” – 1radny.  

 

Przy 4 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się” Pan Radny Henryk 

Flis został wybrany na Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

Pan Przewodniczący Komisji do pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji 

zaproponował kandydaturę Pana Radnego Krzysztofa Skórskiego. Następnie zapytał czy 

Członkowie Komisji chcieliby wskazać inne kandydatury. Wobec braku chętnych zapytał 



Pana Radnego Krzysztofa Skórskiego, czy wyraża zgodę na kandydowanie do pełnienia 

funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 

Pan Radny Krzysztof Skórski wyraził zgodę.  

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za wyborem Pana Radnego Krzysztofa 

Skórskiego do pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska. 

 

„za” głosowało – 3 radnych,  

„przeciw” – brak, 

„wstrzymało się” – 2 radnych.  

 

Przy 3 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 2 „wstrzymuję się” Pan Radny 

Krzysztof Skórski został wybrany na Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska. 

 

Punkt 2. Zatwierdzenie porządku obrad 

 

Pan Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Ukonstytuowanie się Komisji. 

3.  Zatwierdzenie porządku obrad. 

4.  Zaopiniowanie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za  

     2023. 

5.  Informacja Powiatowego Geologa o działalności na terenie powiatu. 

6.  Informacja Powiatowego Geodety o działalności Wydziału Geodezji. 

7.  Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie    

     bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu. 

8.  Sytuacja zwierząt bezdomnych na terenie powiatu kraśnickiego. 

9.  Formy ochrony przyrody w powiecie kraśnickim 
10. Sprawy bieżące. 

11. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

Pan Radny  zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku posiedzenia. Wobec 

braku uwag zapytał, kto z Członków Komisji jest za przyjęciem zaproponowanego 

porządku posiedzenia.  

 

„za” głosowało – 5 radnych, 

„przeciw” – brak, 

„wstrzymało się” – brak. 

 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 5 głosami „za” braku głosów 

„przeciw” oraz braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła zaproponowany porządek 

posiedzenia Komisji.  

 



Punkt 4. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2023. 
 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że materiały zostały udostępnione w systemie 

eSesja, następnie poprosił Panią Iwonę Szymańską Skarbnika Powiatu o przedstawienie 

informacji.  

 

Pani Skarbnik poinformowała, że w roku 2023 dochody zostały wykonane w wysokości 

208 303 284,85 zł, co stanowiło 101,04% założonego planu, w tym dochody bieżące w 

wysokości 99,84% planu oraz dochody majątkowe 103,63% planu. Jeżeli chodzi o wydatki 

zostały one wykonane w wysokości 203 961 535,84 zł, co stanowi 92,81% planu, w tym 

wydatki bieżące w wysokości 91,18% planu oraz wydatki majątkowe wykonane zostały w 

wysokości 96,25% planu. Następnie wyjaśniła, że przychody zostały wykonane w wysokości 

25 781 445,91 zł, były to niewykorzystane środki na rachunku budżetu powiatu, wolne środki 

oraz spłata pożyczki przez szpital w wysokości 5 000 000 zł. Po stronie rozchodów zostały 

one wykonane w wysokości 7 380 895,92 zł - była to spłata kredytów oraz udzielona 

pożyczka dla SPZOZ w Kraśniku w wysokości 5 000 000 zł. Jeżeli chodzi o sprawozdania 

finansowe budżet na koniec roku zamyka się nadwyżką w wysokości 4 341 749,01 zł. Jeżeli 

chodzi o zobowiązania powiatu z tytułu kredytów na koniec roku to kwota 15 153 632,44 zł 

oraz udzielone poręczenie dla szpitala w wysokości 8 766 446,34 zł. Dodała, że w 

poprzednim roku nie został zaciągnięty kredyt, planowany na początku roku. Jeżeli chodzi o 

informacje dotyczące Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Powiat otrzymał 

dochody z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa na wypłatę 

ekwiwalentów na zalesienie gruntów w kwocie 13 509,68 zł. Poza tym wpłynęły 

środki z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska z Urzędu Marszałkowskiego 

261 687,95 zł. Wyjaśniła, że na Dział Leśnictwo wydatkowana była kwota w 

wysokości 16 509,68 zł. Dodała, że w Dziale 900 wydatkowana była kwota 

215 602,82 zł – wydatki ze środków, które wpłynęły z Urzędu Marszałkowskiego 

dotyczące środowiska, zakupu nagród w konkursach, materiały promocyjne, zakup 

sprzętu dla Zarządu Dróg Powiatowych w Kraśniku, czyli wydatki inwestycyjne w 

kwocie 61 878,40 zł. Poza tym Powiat wypłaca wynagrodzenia i ponosi inne wydatki 

dla leśników, którzy są zatrudnieni w Starostwie Powiatowym w Kraśniku. 

 

Pan Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

 

Brak głosów w dyskusji. 

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2023. 

 

„za” głosowało – 4 radnych, 

„przeciw” – brak, 

„wstrzymało się” – 1 radny   

 



Przy 4 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się” Komisja 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie 

finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu. 

 

Punkt 5. Informacja Powiatowego Geologa o działalności na terenie powiatu. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że materiały zostały udostępnione w 

systemie eSesja, następnie otworzył dyskusję. Wobec braku głosów dyskusji 

poinformował, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska zapoznała się 

z informacją Powiatowego Geologa o działalności na terenie powiatu.  

 

Punkt 6. Informacja Powiatowego Geodety o działalności Wydziału Geodezji. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że materiały zostały udostępnione w 

systemie eSesja, następnie poprosił Panią Anetę Rolę p.o. z-cy Kierownika Wydziału 

Geodezji. 

 

Pani Aneta Rola poinformowała, że Wydział Geodezji jest największym Wydziałem w 

Starostwie Powiatowym w Kraśniku, w którym pracuje 28 osób oraz 2 stażystów. 

Dodała, że 4 osoby przebywają na zwolnieniach lekarskich. W Wydziale pracuje 8 

osób bez wykształcenia geodezyjnego i te osoby pracują przy skanowaniu zasobu oraz 

podpinają operaty. Dodała, że pracownicy zajmujący się obsługą interesanta nie 

posiadają wykształcenia geodezyjnego. Poinformowała, że w Wydziale nie jest 

zatrudniony Kierownik Ośrodka Dokumentacji oraz Geodeta Powiatowy. Wyjaśniła, 

że w połowie zadania wykonywane są poprzez system eusługi, dzięki czemu 

interesanci nie musza przychodzić do Wydziału. Funkcjonuje portal interesanta, portal 

geodety, portal komornika, istnieją portale dla projektanta. Obecnie narady 

koordynacyjne usytuowania sieci odbywają się przez eportal. Poinformowała, że na 

dzień dzisiejszy wydanych zostało około 11 000 wniosków.  

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał ile wniosków jest wydawanych w skali roku. 

 

Pani Aneta Rola wyjaśniła, że w 2023 roku wydanych zostało 27 000 wniosków. 

Poinformowała, że Wydział przynosi dochody, dzięki czemu sam jest w stanie się 

utrzymać. Wykonywane są również prace z dotacji Wojewody Lubelskiego. W roku 

2023 za fundusze Wojewody Lubelskiego dostosowano bazy danych do aktualnego 

rozporządzenia, dzięki czemu Powiat Kraśnicki będzie posiadał dostosowane 

wszystkie bazy. W pierwszym etapie dostosowana została Gmina Annopol, Gmina  

Gościeradów, Gmina Dierzkowice oraz Gmina Urzędów. Przetargi zostały ogłoszone 

przez Biuro Projektu. Wyjaśniła, że nastąpiło przesuniecie, ponieważ otwarcie ofert 

miało nastąpić 17 maja ale zostało przesunięte na 20 czerwca. 

 

Pan Radny Marek Kołtun zapytał o największe potrzeby Wydziału Geodezji. 

 

Pani Aneta Rola poinformowała, że Urząd Wojewódzki dopomina się o zatrudnienie 

Geodety Powiatowego.  

 

Pan Radny Mariusz Socha dodał, że należy zwrócić się z pytaniem do Zarządu 

Powiatu, jakie działania podejmuje w tym temacie.     



 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał o bolączki, na które mogłaby wpłynąć Rada 

Powiatu w Kraśniku. 

 

Pani Aneta Rola wyjaśniła, że na chwilę obecną nie ma większych potrzeb. 

 

Pan Radny Krzysztof Skórski wyjaśnił, że jako interesant może stwierdzić, że Wydział 

Geodezji działa bardzo dobrze. 

 

Pan Radny Stefan Stachula dodał, że należy złożyć wniosek do Zarządu Powiatu  

w Kraśniku o przyznanie podwyżki dla Pani Kierownik.  

 

Pani Aneta Rola dodała, że będą prowadzone rozmowy z wójtami gmin z terenu 

Powiatu Kraśnickiego, odnośnie częściowego finansowania modernizacji, z uwagi na 

posiadane środki z tytułu podatków. Wyjaśniła, że jeżeli chodzi o Powiat Puławski 

gminom, po roku zwróciły się koszty przeznaczone na modernizacje. Poinformowała, 

że jeżeli chodzi o zatrudnienie geodetów, jest to trudne z uwagi na niskie zarobki. 

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał, czy po wykonaniu modernizcji np. w Gminie 

Trzydnik  pojawiają się skargi. 

 

Pani Aneta Rola wyjaśniła, że występowała sytuacja kiedy zakupiona została działka 

przed ustaleniem jej granic. Po ich ustaleniu działka została pomniejszona. Dodała, że 

granice działki powinny być ustalane przed zakupem. Ponadto właściciele działek nie 

przychodzą na ustalenia działek oraz na ogłoszenia, które są nagłaśniane w związku  

z tym mają zastrzeżenia.  

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa  

i Ochrony Środowiska zapoznała się z informacją Geodety o działalności Wydziału 

Geodezji. 

     

Punkt 7. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie  

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że materiały zostały zamieszczone  

w systemie eSesja, następnie poprosił Panią Joannę Sarzyńska Dyrektora Powiatowej 

Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Kraśniku o ich przedstawienie. 

 

Pani Dyrektor poinformowała, że  przedstawi ocenę stanu sanitarnego Powiatu 

Kraśnickiego za rok 2023. Jeżeli chodzi o strukturę organizacyjną Powiatowej Stacji 

Sanitarno-Epidemiologicznej w Kraśniku, wyróżnia się oddział nadzoru sanitarnego, 

natomiast w ramach oddziału nadzoru sanitarnego funkcjonują poszczególne komórki. 

Wyjaśniła, że  skupi się na działalności tych komórek. Pierwsza komórka to sekcja 

higieny żywności i żywienia. W 2023 roku na terenie Powiatu Kraśnickiego pod 

nadzorem Inspektora Sanitarnego znajdowało się 4964 obiekty, w tym 790 obiektów 

stricte związanych z produkcją, obrotem żywności bądź też żywieniem zbiorowym. 

Dodała, że było to również 4118 gospodarstw rolnych i 170 punktów skupu owoców. 



Przeprowadzono łącznie 871 kontroli, podczas których stwierdzano nieprawidłowości. 

Do najczęściej stwierdzanych nieprawidłowości, które zostały ujawnione w 199 

zakładach należały: artykuły spożywcze po upływie terminu przydatności do spożycia, 

bądź też daty minimalnej trwałości, brak aktualnych orzeczeń lekarskich dla celów 

sanitarno-epidemiologicznych, brak lub też nieprzestrzeganie procedur instrukcji 

systemu HACAP, a także nieprawidłowy stan sanitarno-techniczny obiektów. 

Poinformowała, że za wyżej wymienione nieprawidłowości ukarano właścicieli bądź 

pracowników, karą grzywny w drodze mandatu karnego. Wyjaśniła, że było to 58 

mandatów na kwotę 8 750 zł. Ponadto wydano 95 decyzji administracyjnych, w tym 6 

ograniczających działanie. Dodała, że głównie było to spowodowane brakiem 

przydatności wody do spożycia. Wydano dwie decyzje zakazujące wprowadzenie do 

obrotów artykułów spożywczych. Wystosowano także jeden wniosek o ukaranie do 

Lubelskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego, była to sytuacja 

związana z interwencją, gdzie interweniujący zgłosił, że na terenie Powiatu 

Kraśnickiego funkcjonuje obiekt żywnościowy, który nie dokonał zgłoszenia 

otrzymania decyzji zatwierdzającej, jeżeli chodzi o taką działalność. Ponadto wydano 

268 decyzji opłatowych na łączną kwotę 27 903 zł. Kolejna komórka to sekcja 

Higieny Pracy i Nadzoru nad Chemikaliami. W 2023 roku znajdowało się 324 zakłady, 

przeprowadzono 253 kontrole. Głównie stwierdzono następujące nieprawidłowości:  

w 45 zakładach pracy stwierdzono głównie nieprawidłowy stan sanitarno-techniczny 

zarówno pomieszczeń higieniczno-sanitarnych, jak i pomieszczeń pracy. Było to 

również brak aktualnych pomiarów czynników środowiska pracy, uchybienia  

w zakresie czynników rakotwórczych, brak udostępniania pracownikom kart, 

charakterystyki, substancji lub mieszanin, z którymi pracują. W 12 sklepach 

udostępniających substancje i mieszaniny chemiczne, produkty biobójcze, produkty 

kosmetyczne stwierdzono, iż udostępniający nie zapewnił kart charakterystyki 

nabywcom. Ponadto stwierdzono produkty kosmetyczne po upływie terminu 

przydatności do użycia, bądź też były to produkty kosmetyczne zawierające 

niedozwolone substancje. W 2023 roku wydano 74 decyzje administracyjne, w tym 5 

decyzji przedłużających wykonanie obowiązków, 1 uchylającą, 5 umarzających, 4 

upomnienia, 74 decyzje opłatowe na łączną kwotę 13 696 zł. Poinformowała, że 

Sekcja Higieny Pracy i Nadzoru nad Chemikaliami zajmuje się również prowadzeniem 

postępowań w sprawach chorób zawodowych. Wyjaśniła, że w 2023 roku wpłynęły 

trzy zgłoszenia podejrzeń chorób zawodowych. Były to dwie boreliozy oraz zespół 

cieśni w obrębie nadgarstka. Wydano jedną decyzję o braku podstaw, jeżeli chodzi  

o stwierdzenie choroby zawodowej, ta sytuacja dotyczyła boreliozy. Następnie 

przedstawiła informacje dotyczące środków zastępczych środki czyli dawniej 

dopalaczy. Na terenie Powiatu Kraśnickiego brak jest stacjonarnych punktów, które 

wprowadzają do obrotu środki zastępcze. Dodała, że od 2010 roku, kiedy miała 

miejsce ogólnopolska akcja połączona z działaniami policji, kiedy wraz  

z funkcjonariuszami były przeprowadzane kontrole, od tamtej pory tutaj na terenie 

Powiatu Kraśnickiego nie było takich punktów. W ubiegłym roku była jedna 

interwencja, gdzie zaistniało podejrzenie, że może funkcjonować taki stacjonarny 



punkt, jednak że kontrola tego nie potwierdziła. Dodała, że zadowalająca jest 

informacja, że ze szpitala, jak również  z ośrodków zdrowia nie wpłynęło żadne 

zgłoszenie bądź podejrzenie zatrucia środkami zastępczymi. Jeżeli chodzi o azbest,  

w Powiecie Kraśnickim funkcjonuje jeden podmiot gospodarczy, który zajmuje się 

usuwaniem, zabezpieczaniem i transportem wyrobów z azbestu. Przeprowadzono 

jedną kontrolę, w wyniku której stwierdzono brak aktualnych badań i pomiarów 

czynnika szkodliwego dla zdrowia w środowisku pracy. Dodała, że w tym przypadku 

był to czynnik rakotwórczy, dlatego ważne jest aby pracodawca zapewnił takie 

pomiary. Następnie poinformowała, że  wydano jedną decyzję administracyjną i jedną 

płatniczą. Jeżeli chodzi o sekcję nadzoru przeciwepidemicznego, to pod jej nadzorem 

w 2023 roku było 196 obiektów, w tym wykonujących stacjonarne, całodobowe 

świadczenia zdrowotne 3- SPZOZ w Kraśniku, 4Cardia, NZOZ, Centrum Dializ, 

wykonujących ambulatoryjne świadczenia zdrowotne - 84 i praktyki zawodowe, 

indywidualne, grupowe, które prowadzą działalność leczniczą - 109. Sekcja 

przeprowadziła 225 kontroli. Wydano 13 decyzji administracyjnych, 2 merytoryczne, 

3 płatnicze na kwotę 460 zł oraz inne decyzje - 7 przedłużających, 1 wygaszająca.  

W skontrolowanych placówkach lecznictwa otwartego, w jednym przypadku 

stwierdzono zły stan sanitarno-techniczny., a więc zniszczone zmywalne powierzchnie 

wyposażenia, przybrudzone ściany z uszkodzeniami malarskimi. W jednym przypadku 

stwierdzono nieprawidłowości w zakresie szczepień ochronnych. Jeżeli chodzi  

o SPZOZ w Kraśniku, prowadzone jest postępowanie administracyjne w stosunku do 

części oddziałów, które dotyczy ono oddziału anestezjologii, intensywnej terapii, 

SOR-u, oddziału chorób płuc i gruźlicy. Wyjaśniła, że część tych postępowań została 

wszczęta jeszcze przez poprzedni organ, który sprawował nadzór nad SPZOZ  

w Kraśniku, czyli przez Lubelskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora 

Sanitarnego. Jeżeli chodzi o sytuację epidemiologiczną Powiatu Kraśnickiego, 

poinformowała, że pokrótce przedstawi najważniejsze jednostki chorobowe, liczby 

zachorowań, liczby hospitalizacji, ewentualnie liczby zgonów. Grypa - 308 

zachorowań, 16 hospitalizacji. COVID-1 9- 916 zachorowań, 72 hospitalizacje, 3 

zgony. Borelioza - 132 zachorowania, 1 hospitalizacja. Kleszczowe zapalenie mózgu - 

1 zachorowanie, 1 hospitalizacja. Zakażenie wirusem HIV - 1 zachorowanie. Choroby 

przenoszone drogą płciową – 1 zachorowanie. Ospa wietrzna – 288 zachorowania, 

świnka - 3 zachorowania, płonica – 59 zachorowań, WZWB - 4 zachorowania, 2 

hospitalizacje, typ C 9 - zachorowań, 2 hospitalizacje. Salmonelozy - 13 zachorowań, 

12 hospitalizacji. Wirusowe zakażenia jelitowe - 89 zachorowań, 69 hospitalizacji.  

Gruźlica, postać płucna - 14 zachorowań, 14 hospitalizacji, 2 zgony. Dodała, że 

zachorowania na gruźlicę w ubiegłym roku nie dotyczyły osób niepełnoletnich, 

poniżej 18 roku życia. Ponadto zarejestrowano bardzo dużo przypadków pogryzień 

przez zwierzęta, bo było to 95 takich przypadków. Z powodu wskazań lekarskich 

szczepienia przeciwko wściekliźnie podjęto, u 9 osób, a dwie osoby były poddane 

hospitalizacji. Dodała, że odnotowano również jeden przypadek egzotyczny, ponieważ 

kobietę pogryzła małpka, w związku z tym trzeba było, trzeba było jak gdyby 

zastosować profilaktykę. Następnie przedstawiła informacje, dotyczące Sekcji Higieny 



Komunalnej. Pod nadzorem sekcji higieny komunalnej znajduje się 343 obiekty.  

W roku sprawozdawczym przeprowadzono 393 kontrole, w tym 143 były związane  

z nadzorem nad jakością wody, 250 dotyczyło obiektów użyteczności publicznej, 

interwencji, ponieważ do sekcji higieny komunalnej wpływa sporo tych interwencji. 

Wydano 191 decyzji, w tym 136 decyzji na ekshumację zwłok, 31 na urządzenia 

wodociągowe, 6 na obiekty użyteczności publicznej. Wystawiono 39 decyzji 

opłatowych na łączną kwotę 13 000, 7 decyzji za stwierdzone nieprawidłowości  

w obiektach użyteczności publicznej, 32 na urządzenia wodociągowe, za stan 

sanitarno-techniczny. Wydano 161 ocen jakości wody dla podmiotów realizujących 

zaopatrzenie w wodę, 11 obszarowych ocen, 10 dla burmistrzów i wójtów, 1 dla Pana 

Starosty, 4 oceny higieniczne na materiały i wyroby stosowane w procesach 

uzdatniania i dystrybucji wody. Jeżeli chodzi o sekcję higieny dzieci i młodzieży, która 

zajmuje się nadzorem placówkami opieki, nauczania i wychowania, a także nad 

odpowiednio zorganizowanym wypoczynkiem dzieci i młodzieży. Sekcja 

przyprowadziła 223 kontrole, które wykazały, że stan sanitarno-techniczny wielu 

placówek dla dzieci i młodzieży w 2023 roku uległ poprawie. Wyjaśniła, że stan 

placówek jest  sukcesywnie poprawiany i zwykle sprawy modernizacyjne, roboty 

modernizacyjne czy remontowo-budowlane mają miejsce przed rozpoczęciem nowego 

roku szkolnego, czyli w okresie, kiedy dzieci nie uczęszczają do szkoły czy innej 

placówki. Kilka placówek oświatowo-wychowawczych funkcjonuje w budynkach 

starych, eksploatowanych przez wiele lat, co wymagało podjęcia działań mających na 

celu poprawę tego stanu. W związku ze stwierdzonymi nieprawidłowościami 

wydanych zostało 19 decyzji nakazujących usunięcie stwierdzonych uchybień oraz 18 

decyzji płatniczych na kwotę 3776 zł. W czasie kontroli w przedszkolach i szkołach 

przeprowadzano także ocenę dostosowania mebli szkolnych do tzw. zasad ergonomii. 

Skontrolowano 77 placówek, oceniono 2880 stanowisk w 197 oddziałach. Meble 

niezgodne z zasadami ergonomii stwierdzono w 7 placówkach, 32 oddziałach i na 98 

stanowiskach. W związku ze stwierdzonymi nieprawidłowościami w ramach działań 

profilaktycznych wystosowano 7 wystąpień. W 2023 roku sekcja także 

przeprowadzała ocenę obciążenia uczniów ciężarem tornistrów, która wypadła dość 

niepomyślnie. Oceniono 507 tornistrów szkolnych, z czego waga ponad połowy, czyli 

265, przekroczyła 10% masy ciała uczniów. W tych przypadkach wystosowano 

wystąpienia pokontrolne. Również w okresie ferii zimowych wakacji prowadzono 

nadzór nad warunkami wypoczynku zimowego i letniego dzieci i młodzieży. 

Przeprowadzono 4 kontrole wypoczynku zimowego. Nie stwierdzono 

nieprawidłowości. Dodała, że wypoczynku zimowego skorzystało łącznie 99 osób. 

dzieci, młodzieży. W okresie wakacji było to 9 kontroli wypoczynku letniego, również 

nie stwierdzono nieprawidłowości i skorzystało z niego 368 dzieci, młodzieży. Ocenę 

przygotowania szkół do nowego roku szkolnego przeprowadzono w 32 szkołach, 

nieprawidłowości nie stwierdzono. Jeżeli chodzi o rok 2023, to trzy placówki 

nauczania i wychowania przeprowadziły badania średniorocznego stężenia 

promieniotwórczego radonu wewnątrz pomieszczeń. W jednej szkole stężenie radonu 

w powietrzu nadal przekracza poziom odniesienia. Działania mające na celu 



zmniejszenia stężenia promieniotwórczego radonu wewnątrz pomieszczeń są 

kontynuowane. Jeżeli chodzi o samodzielne stanowisko zapobiegawczego nadzoru 

sanitarnego, w 2023 roku przeprowadzono łącznie 19 kontroli sanitarnych w trybie art. 

56 prawa budowlanego w obiektach takich jak w 9 przypadkach w lokalach handlowo-

usługowych, warsztacie obsługowym dla samochodów komunalnych wraz  

z zapleczem sanitarnym dla pracowników, domu opieki dla osób starszych, 

manufakturze słodyczy, pawilonie ginekologiczno-położniczym SPZOZ Kraśnik, 

domu weselnym, posterunku policji, barze gastronomicznym, pracowni fryzur, hali 

siewu nasion, budynku portierni. Wydano 6 opinii pozytywnych o spełnieniu 

wymagań higienicznych i zdrowotnych innych niż w trybie art. 56 Prawa 

Budowlanego i dotyczyły one dwóch świetlic środowiskowych, dwóch przedszkoli, 

dwóch placówek szkoły policjalnej. Wydano 4 opinie dotyczące zaopiniowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i 2 opinie dotyczące 

zaopiniowania studium uwarunkowań. Wydano 13 opinii dotyczących uzgodnienia 

zakresu i stopnia szczegółowości prognozy, 10 dotyczyło miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego i 3 studium uwarunkowań. Wydano 13 opinii  

w sprawie braku przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko, które 

dotyczyły: w trzech przypadkach przebudowy dróg, w czterech budowy farm 

fotowoltaicznych, budowy stacji paliw, budowy stacji gazu LPG, budowy oczyszczalni 

ścieków, systemu przetwarzania i magazynowania energii, punktu skupu odpadów, 

montażu dwóch kabin lakierniczych. Wydano jedną opinię dotyczącą uzgodnień 

dokumentacji projektowej, która dotyczyła niepublicznego przedszkola 

terapeutycznego w Kraśniku. Wydano 25 decyzji opłatowych na łączną kwotę 11 236 

zł. Oprócz Oddziału Nadzoru Sanitarnego, w skład którego wchodziły komórki, 

których działalność Pani Dyrektor przedstawiła, poinformowała, że funkcjonuje  

sekcja oświaty zdrowotnej i promocji zdrowia. Wyjaśniła, że Sonepid i nie tylko 

prowadzi działalność kontrolno-restrykcyjną, prowadzi również działalność 

promocyjną, działalność edukacyjną i ta sekcja jest za to odpowiedzialna. W ramach 

tej sekcji realizowano wiele zadań, wiele programów i o części z nich Pani Dyrektor 

opowie. Wyjaśniła, że miała miejsce realizacja zadań wynikających z Krajowego 

Programu Ograniczania Zdrowotnych Następstw Palenia Tytoniu w Polsce. Była 

kontynuacja edukacji antytytoniowej w klasach 1-3 szkół podstawowych pod nazwą 

„Nie pal przy mnie proszę”. Edukacja dzieci i rodziców z klas czwartych szkoły 

podstawowej w ramach programu antytytoniowego „Bieg po zdrowie”. Kontynuacja 

edukacji młodzieży szkół ponadpodstawowych w ramach profilaktycznego programu 

w zakresie przeciwdziałania uzależnieniu od alkoholu, tytoniu i innych środków 

psychoaktywnych, w tym program ARS, czyli „Jak dbać o miłość”, w ramach 

szwajcarsko-polskiego programu współpracy, realizacja kampanii antytytoniowych, 

Światowego Dnia Bez Papierosa czy Światowego Dnia Rzucania Palenia, 

wzmocnieniem edukacji antytytoniowej była autorska realizacja konkursu 

plastycznego ukierunkowanego na dzieci, młodzież uczęszczającą na zajęcia do 

placówek. Obył się także rajd rowerowy pn. „Uciekaj przed nałogiem”. W ramach 

partnerstwa i współpracy ze Starostwem Powiatowym w Kraśniku realizowany jest 



systematyczny monitoring w zakresie przestrzegania zapisów ustawy o ochronie 

zdrowia przed następstwami używania tytoniu i wyrobów tytoniowych w zakładach 

nadzorowanych, bądź w obiektach nadzorowanych i wizytowanych przez PSSE 

Kraśnik. Realizacja zadań PIS w zakresie kształtowania postaw i zachowań 

zdrowotnych dzieci szkół podstawowych, dotyczących zbilansowanej diety 

aktywności fizycznej w oparciu o założenia programu „Trzymaj Formę”. Realizacja 

zadań PIS w zakresie kształtowania postaw i zachowań zdrowotnych przedszkolaków 

dotyczących zbilansowanej diety, aktywności fizycznej, w oparciu o założenia 

programu „Skąd się biorą produkty ekologiczne”, realizacja programów 

profilaktycznych w zakresie kształtowania postaw prozdrowotnych związanych:  

z ekspozycją na promieniowanie UV oraz ryzykownych zachowań związanych  

z WZW, pod nazwą „Podstępne WZW” czy „Znamie - uznam je”, rakiem szyjki 

macicy, gdzie adresatami byli uczniowie szkół ponadpodstawowych, „Wybierz życie 

pierwszy krok”, realizacja zadań PIS wynikająca z założeń harmonogramu realizacji 

krajowego programu zapobiegania zakażeniom HIV, zwalczania AIDS opracowanego 

na lata 22-26 i w ramach tego Przeprowadzono edukację młodzieży szkół 

ponadpodstawowych w ramach powiatowej olimpiady wiedzy o zdrowiu oraz 

kampanii edukacyjnej pod nazwą Mam Czas Rozmawiać. Realizacja zadań PIS w 

zakresie profilaktyki chorób i promocji zdrowia wynikająca z zapisów ustawy o PIS, 

działań inspirowanych przez Światową Organizację Zdrowia, Komisję Europejską,  

a także wynikających z bieżących potrzeb zdrowotnych mieszkańców Powiatu 

Kraśnickiego. Dodała, że miały miejsce kampanie edukacyjne pod nazwami Światowy 

Dzień Zdrowia, Europejski Tydzień Szczepień, Europejski Dzień Wiedzy  

o Antybiotykach, Zdrowy i Bezpieczny Wypoczynek Letni i Zimowy, Zapobieganie 

używania środków zastępczych do palaczy, Profilaktyka zachorowań na grypę, 

Profilaktyka chorób odkleszczowych, zapobieganie zatruciu grzybami. Co roku 

organizowana jest w tym zakresie edukacja na bazie wystawy ze świeżych eksponatów 

grzybów jadalnych, niejadalnych, trujących. Wspomniała, że wśród pracowników 

znajduje się grzyboznawca oraz klasyfikator grzybów. Jeżeli ktoś miałby jakieś 

wątpliwości, co do egzemplarzy zebranych podczas wypadów do lasu, to Pani 

Dyrektor zaprosiła do skorzystania z wiedzy ekspertów. Dodała, że stanowiska te 

różnią się tym, że grzyboznawca również ma uprawnienia do oceny grzybów 

suszonych, natomiast klasyfikator okazów świeżych. Wszyscy ci, którzy chcą 

wprowadzać do obrotu grzyby, czy na targowiskach, czy wzdłuż tras, czasami również 

zdarzają się takie osoby, które sprzedają grzyby, te osoby muszą zgłosić się do 

Sanepidu, w celu wydania odpowiedniego dokumentu, po obejrzeniu przez 

wymienionych pracowników. Dodała, że jest to nieodpłatne, natomiast zdaniem Pani 

Dyrektor, bardzo wskazane ze względów: po pierwsze bezpieczeństwa, a po drugie 

jedna i druga strona powinny mieć pewność, że sprzedają właściwy produkt,  

a kupujący, że produkty były  wcześniej zweryfikowane i sprawdzone. Ostatnia 

kampania  to Cyber uzależnienia. Następnie  Pani Dyrektor zaprosiła na wystawę 

grzybów, która jest bardzo ciekawa i pożyteczna. 

 



Pan Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Pan Radny Mariusz Socha poinformował, że wydano 136 decyzji o ekshumację 

zwłok. Zapytał czy prowadzone były prace archeologiczne. 

 

Pani Dyrektor wyjaśniła, że rodziny zmarłych przenoszą szczątki osób z rodziny 

blisko miejsca zamieszkania. Takie działania wymagają decyzji Sanepidu. 

 

Pan Radny Mariusz Socha zwrócił uwagę na przeprowadzona kontrolę tornistrów,  

z której wynika, że co drugi tornister jest za ciężki.   

 

Pani Dyrektor potwierdziła dodała, że nie posiada informacji, czy uczniowie sami 

chcą dźwigać książki. Wyjaśniła, że z informacji jakie posiada wynika, że w wielu 

szkołach praktykuje się pozostawianie części podręczników w szkole. Dodała, że 

wiąże się to również z zadawanymi pracami domowymi, do odrobienia których 

potrzebne są podręczniki.  

 

Pan Radny Mariusz Socha zapytał o wiek dzieci, które zostały objęte badaniami. 

 

Pani Dyrektor poinformowała, że badaniu zostały objęte z klas I-III. 

 

Pan Mariusz Socha dodał, że obecnie prace domowe nie są zadawane w związku  

z tym sytuacja poprawi się.     

 

Pani Beata Kuś Kierownik Wydziały Rolnictwa i Ochrony Środowiska zapytała  

o rejestr rolników, w jaki sposób jest pozyskiwany.  

 

Pani Dyrektor poinformowała, że jeżeli rolnik nie prowadzi działalności wyłącznie na 

potrzeby własne, sprzedaje do skupu wszelkie płody rolne, wymaga to decyzji 

Sanepidu, czyli złożenia przez rolnika wniosku i wpisania do rejestru obiektów 

znajdujących się pod nadzorem. Dodała, że takie zgłoszenie jest bezpłatny. Sanepid 

ma obowiązek prowadzenia kontroli takich gospodarstw pod względem stosowanych 

pestycydów, jak również wykorzystywanej wody do podlewania. Wyjaśniła, że jest to 

działalność edukacyjna, jeżeli chodzi o poprawność prowadzenia upraw i stosowania 

środków ochrony roślin, w celu uniknięcia zatruć osób kupujących produkty. Rolnik, 

który złoży wniosek wpisywany jest do rejestru i nie złożenie takiego wniosku 

obarczone jest odpowiednią karą. Jeżeli zatrucia spowodowane są przez produkty 

rolnika nie znajdującego się w rejestrze, wówczas zostaną na rolnika nałożone sankcje. 

Poinformowała, że osoby skupujący owoce lub warzywa nie powinny ich przyjąć od 

rolników nie posiadających wpisu do rejestru. Rolnik powinien posiadać 

zaświadczenie o posiadaniu wpisu do rejestru rolników.        

 



Pan Radny Henryk Flis zapytał, czy prowadzona jest ewidencja jeżeli chodzi  

o zachorowania na choroby zakaźne. 

 

Pan Dyrektor wyjaśniła, że jeżeli chodzi o zachorowania na gruźlicę, w przeciągu 5 lat 

tendencja jest spadkowa, ale należy wziąć pod uwagę epidemię, która miała miejsce 

od 2020 roku, podczas której gałęzie medycyny i badania „kulały”. W związku  

z powyższym nie jest miarodajne twierdzenie, że liczba zachorowań zmniejsza się. 

Jeżeli chodzi o zachorowania na HIV, każdy przypadek, zgodnie z obowiązkiem 

zgłaszany jest do Sanepidu. Wyjaśniła, że w 2016 roku zgłoszone zostały 2 przypadki 

zachorowania,  następnie przez okres dwóch lat nie odnotowano przypadków 

zachorowań na HIV, w roku 2019 zgłoszony został 1 przypadek, w 2020 roku nie było 

zachorować, w roku 2021- 1 przypadek, w roku 2022 nie zgłoszono zachorowań  

i w roku 2023 odnotowano 1 przypadek. Dodała, że wskazane przypadki zachorowań 

dotyczyły mężczyzn w różnym wieku. Poinformowała, że w Powiecie Kraśnickim nie 

odnotowano przypadków zachorowania na odrę. Ostatni przypadek odnotowany został 

w roku 2016.  

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa  

i Ochrony Środowiska przyjęła informację Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego o stanie  bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu. 

 

Punkt 8. Sytuacja zwierząt bezdomnych na terenie Powiatu Kraśnickiego.  

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że informacje przesłane przez gminy z terenu 

Powiatu Kraśnickiego są ciekawe. Można dowiedzieć się, że gminy wykorzystują podobne 

metody na radzenie sobie z bezdomnością zwierząt.   

 

Pan Radny Stefan Stachula poinformował, że sytuacja nie zmienia się, jeżeli chodzi  

o bezdomne psy błąkające się po ulicach, które stanowią zagrożenie dla mieszkańców, 

ponieważ zgłaszane są pogryzienia. Dodał, że czipowanie psów pozwoliłoby na szybkie 

odnalezienie właściciela i zmniejszenie zagrożenia. Zaproponował, aby zawnioskować do 

Ministerstwa o przygotowanie zarządzenia dotyczącego czipowania zwierząt.  

 

Pani Kierownik wyjaśniła, że zwierzęta, które trafiają do schronisk są czipowane i jeżeli 

ponownie uciekną są weryfikowane i kierowane do schroniska. Dodała, że dokumentacja 

dotycząca bezdomnego zwierzęcia trafia do wójtów i burmistrzów gmin.   

 

Pan Radny Stefan Stachula poinformował, że w okresie wakacyjnym liczba zwierząt 

błąkających zwiększa się, zdarzają się pogryzienia. 

 

Pani Kierownik poinformowała, że Stowarzyszenie „Tulimy” działające w Kraśniku prowadzi 

pełną dokumentację odłowionych zwierząt, jak również przeprowadza adopcję zwierząt. 

 

Pan Przewodniczący Komisji dodał, że dużą role w odnalezieniu zaginionego zwierzęcia 

odgrywają media społecznościowe, których uczestnicy robią zdjęcia i zamieszczają na 

portalach, z informacją gdzie zwierzę było widziane.   

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska zapoznała się z informacjami 

przesłanymi przez gminy dotyczącymi sytuacji zwierząt bezdomnych na terenie Powiatu 

Kraśnickiego.  



 

Punkt 9.  Formy ochrony przyrody w powiecie kraśnickim. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że materiały zostały zamieszczone  

w systemie eSesja, następnie o ich przedstawieni poprosił Panią Betę Kuś Kierownika 

Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Pani Kierownik poinformowała, że formy ochrony przyrody od roku poprzedniego nie 

zmieniły się, nie zostały zgłoszone nowe. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że warto zorganizować posiedzenie 

wyjazdowe celem zapoznania się z istniejącymi formami ochrony przyrody.  

 

Pani Kierownik dodała, że zwróciła się do gmin o informacje, czy zostały 

wprowadzone zmiany dotyczące pomników przyrody. Jedna gmina przesłała 

informację, że są prowadzone działania jeżeli chodzi o pomniki przyrody,  

w pozostałych nie są wykonywane żadne dokumentacje. Wyjaśniła, że w Mieście 

Kraśnik została opracowana ekspertyza dendrologiczna drzew stanowiących pomniki 

przyrody. Ekspertyza dotyczyła oceny pomników przyrody ze wskazaniem zabiegów 

pielęgnacyjnych i ochronnych w obrębie dziewięciu pojedynczych drzew oraz 

trójrzędowej alei grabowej znajdującej się przy szpitalu. Dodała, że w ekspertyzie 

zostały zaproponowane zabiegi pielęgnacyjne.  Poinformowała, że w Dworku 

Modrzewiowym został wskazany do wycinki jeden pomnik przyrody – jesion.  

Ponadto Miasto Kraśnik jest w trakcie opracowywania nowego pomnika przyrody, jest 

to wiśnia rosnąca pomiędzy blokami przy ulicy Grunwaldzkiej. Wyjaśniła, że na 

początku została wydana decyzja na wycinkę tego drzewa ale po licznych sprzeciwach 

mieszkańców oraz wystąpieniem z wnioskiem o ustanowienie wiśni pomnikiem 

przyrody, obecnie trwają prace dotyczące wydania stosownej decyzji.  

 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska zapoznała się z informacją 

dotycząca form ochrony przyrody w powiecie kraśnickim.   
   

Punkt 6. Sprawy bieżące. 

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

 

Brak chętnych.  

 

Punkt 6. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Pan Przewodniczący Komisji o godz. 17.15 

zamknął posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,  

w dniu 22 maja 2024 roku. 

 

Protokołowała       Przewodniczący Komisji 

 

  

Dorota Huber                               Henry Flis
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